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Před psaním tohoto příspěvku jsem přemýšlel, na 
jaké téma by měl být. Asi by zde měla zaznít infor-
mace, že proběhly volby do zastupitelstva kraje, 
jejich výsledky jsou ovšem obsahem jiného článku 
ve Zpravodaji. Měl bych oznámit, že aféra s pan-
čovaným alkoholem se naší obce nijak nedotkla, 
možná jenom na 
nějakou dobu 
snížila tržby pod-
nikatelům v míst-
ních restauracích, 
ale protože žádný 
z nich nemá v obci 
zřízeno sídlo firmy, 
tak to na daňových 
příjmech ani nepo-
známe. Měl bych 
se zmínit i o tom, 
že jsme dokončili 
opravu poškozené-
ho majetku po pádu 
lípy na návsi v Piští-
ně a předali jsme 
řešení pojišťovně. 
Díky této události 
se na návsi objevi-
la nová dominanta 
z padlého stromu. 
Proběhly všechny 
plánované kulturní, 
sportovní i společenské akce. Zahájili jsme rekon-
strukci „Spolkového domu“ v Pištíně, první část 
by měla být dokončena do konce roku. Podařilo se 
vydat krásnou knihu o historii Pašic a Pištína, FC 
Praktik založil družstvo pro malé děti, ženy z Češ-
novic uspořádali novou akci „Vyřezávání dýní“, 
Baráčníci společně s ČSŽ Češnovice uspořádali při 
obecním Havelském posvícení „Slet Baletek“, SDH 
Pištín v nové publikaci zmapoval svou 120ti letou 
historii, SDH Češnovice rozšířil počet soutěžních 

družstev o družstvo pro nejmenší děti.
Ovšem toto všechno jsou informace o akcích, kte-
ré má každý občan možnost zažít na vlastní kůži a 
přijít mezi ty aktivní, kteří se zapojují do přípravy 
většiny akcí. Rovněž má každý občan možnost při-
jít za některým ze zvolených zastupitelů a zeptat se 

na to, co je zajímá 
a proč se to či ono 
děje tak či onak.
Z a s t u p i t e l s t v o 
obce je v současné 
době v polovině 
svého mandátu, 
a co jsme udělali 
dobře či špatně, 
musí posoudit 
každý občan sám. 
V době, kdy mezi 
sebou válčí vlád-
ní politici a díky, 
podle mého názo-
ru, jejich osobním 
sporům je práce ve 
vedení obce den 
ode dne složitější. 
Přibývá vyhlášek, 
nařízení a zákonů, 
které komplikují 
práci na obcích, 
protože nevychá-

zejí ze znalosti života na malých vsích, ale páni 
politici je posuzují pouze podle svých potřeb.
Vážení čtenáři, ačkoliv ještě mnoho z Vás letos 
potkám a popřejeme si osobně, dovolte mi, abych 
všem popřál do nadcházejícího svátečního období 
již tradičně hodně klidu, zdraví a také trochu toho 
štěstíčka. Abychom se začali potkávat s úsměvem, 
nejen mezi sebou, ale i s lidmi z okolních i vzdále-
nějších obcí.                                 
                                                        Jaroslav Havel

Atmosféra při vyřezávání dýní byla pro Ondru Valentu a 
Lenku Modrovou a stejně tak i pro další děti a jejich rodiče 
důvodem k projevení svých výtvarných schopností a talen-
tu.
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S lampióny za výročím svo-
bodné republiky. Odpoledne 
plné světýlek

Pištínský festival byla akce 
plná radosti a veselí z pohybu

Letošní loučení s létem 
a poznávání krás naší vlasti 

Hasiči si nechali požehnat 
svůj nový prapor

SDH v Češnovicích bilancuje 
svou činnost ve druhé polovi-
ně roku 2012

Jak živá je ještě tradice 
pouťových fotbalových zápa-
sů v Češnovicích 

O životě v Pištínské škole 
před osmdesáti lety

Rozvoj projektu místního 
partnerství a trhu práce.

Ženy a děti zdobily perníčky 
Na Dolánku, příprava kultur-
ních akcí na letošní prosinec



Zasedání ze dne 3.9. 2012
Zastupitelstvo schválilo:

• smlouvu o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene pro 
firmu E.ON za účelem umístění 
kabelového vedení na pozemcích  
parc. č.1887 a 1853  k.ú. Češno-
vice
• prodej pozemků parc.č. 7/2, 
22/1, 22/2 a 819/5 k.ú. Pištín
• návrh napojení křižovatky I/20 
na místní komunikaci v Pištíně 
• rozpočtové opatření č. 3/2012
• kompetenci starosty obce k 
provádění jednotlivých rozpoč-
tových opatření dle podmínek 
uvedených v zápisu
• prodej pozemku parc. č. 376/7 
v k.ú. Pištín
• zpracování a podání žádosti 
o dotaci na výstavbu Sběrného 
dvora v Pištíně
• zaměstnat pracovníka z úřadu 
práce v rámci veřejně prospěš-
ných prací
• záměr prodeje pozemku parc. č. 
229 v k.ú. Pištín, zájemce o kou-
pi pozemku seznámil zastupitele 
se záměrem výstavby
 

Zastupitelstvo projednalo:

• zájem o koupi části pozem-
ku parc. č. 37 k.ú. Češnovice, 
zájemci budou seznámeni s návr-
hem nového rozdělení pozemku
• žádost firmy Polisolar o proná-
jem pozemku za účelem prodeje 
zmrzliny na pozemku parc. č. 
1656/12 k.ú. Češnovice, zájem-
ce předloží předběžné vyjádření 
správců sítí a situaci umístění 
provozovny
• vyjádření k pobočce České 
pošty v Pištíně, pošta v současné 
době neplánuje rušení pobočky
• záměr rekonstrukce „Češnovic-
ké hospody“

Zasedání ze dne 1.10. 2012
Zastupitelstvo schválilo:

• prodej části pozemku  parc. č. 
37 k.ú. Češnovice dle návrhu 
rozdělení
• prodej pozemku parc.č. 229 
k.ú. Pištín
• návrh smlouvy o dílo na projek-
tovou přípravu akce „Stavební 
úpravy restaurace Češnovice“ 
• rozpočtová opatření č. 4/2012
• plán investic vodohospodářské-
ho majetku
• smlouvu o dílo na Technický 
dozor investora pro stavbu „ Kana-
lizace a ČOV Pištín“

Zastupitelstvo projednalo:
• plán investičních a kulturních 
akcí na rok 2013
• průběh rekonstrukce a  doda-
tek smlouvy akce „Rekonstrukce 
Spolkového domu v Pištíně“
• zjištěný stav částí budovy Češ-
novické hospody, které se budou 
rekonstruovat
• přípravu rozpočtu na rok 2013
• podání žádostí o dotaci na 
výstavbu sběrného dvora v Piští-
ně a rekonstrukci lesní cesty 
Doubí
• došlé žádosti o finanční podpo-
ru na činnost spolků v roce 2013
• nabídku firmy Galileo na tvor-
bu internetových stránek obce
• stav nového hřiště v Češnovi-
cích

Zasedání ze dne 5.11. 2012
Zastupitelstvo schválilo:

• rozpočtová opatření č.5/2012
• podání žádosti o dotaci na MAS 
Rozkvět na akci „Rekonstrukce 
spolkového sálu v Češnovicích 
– výměna oken“
• plán podání žádostí o dotaci do 
grantových programů Jč. kraje
• podání žádosti o dotaci do POV 
Jč. kraje 2013 na akci „Rekon-
strukce budovy OÚ a tělocvičny 
– 3. etapa“
• návrh obecně závazné vyhlášky 
o místních poplatcích za provoz 
systému a shromažďování sbě-
ru, přepravy, třídění využívání a 
odstraňování komunálních odpa-
dů
• podání žádosti do grantového 
programu svazku obcí Blata o 
dovybavení nůžkovými stany v 
počtu 2 ks o rozměrech 3x3m a 

3 ks o rozměrech 6x3m včetně 
okapu
• předloženou cenu vodného a 
stočného předloženého firmou 
Čevak: vodné 27,16 Kč bez DPH 
a stočné 11,60 Kč bez DPH
• změnu územního plánu na 
pozemku parc. č. 662/2 k.ú. 
Pištín, veškeré náklady se změ-
nou uhradí majitel pozemku
• koupi pozemku parc. č.  376/2 
k.ú. Pištín   

Zastupitelstvo projednalo:
• návrh rozpočtu obce na rok 
2013, návrh bude vyvěšen na 

úředních deskách a předložen na 
veřejných schůzích
• protipovodňová opatření,  do 
vyhlášených výzev nelze připra-
vené projekty přihlásit
• nabídku předkupního práva na 
pozemku parc.č. 887/10 a 635/12 
v k.ú. Češnovice, obec nemá 
zájem o koupi
• návrh úprav na hřišti v Pištíně, 
studie bude předložena na veřej-
ných schůzích
• termíny konání veřejných schů-
zí:  27.11.2012 v Češnovicích a 
28.11.2012 v Pištíně

Informace z jednání zastupitelstva 

Níže uvedené informace jsou pouze výňatkem ze zápisů jednání zastupitelstva obce. Kompletní zápisy jsou 
pravidelně vyvěšovány na úředních deskách, dále jsou k dispozici na obecním úřadě a na internetových 
stránkách obce (www.pistin.cz) v části úřední e-deska.
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Výsledky voleb 
do krajského zastupitelstva

Pořadí Název celkem v %
1. ČSSD 26 21,13
2. ODS 22 17,88
3 KSČM 20 16,28
4 TOP 09 a Starostové pro JHČ kraj 19 15,48
5 Jihočeši 2012 12 9,75
6 KDU 10 8,13
7 Strana práv občanů Zemanovci 4 3,25

Věci veřejné 3 2,43
Strana svobodných občanů 3 2,43

10 DSSS-Stop nepřizpůsobivým 2 1,62
Volte pravý bol www.cibulka.net 1 0,81
Strana zelených 1 0,81

Platné hlasy

8 - 9

11 - 12

Volební okrsek Pištín

Volební účast 

123
5

128
290

44,14%

Celkem odevzdaných platných hlasů
Celkem odevzdaných neplatných hlasů
Voličů, kteří přišli k volbám
Celkem voličů za okrsek Pištín

Pořadí Název celkem v %
1. ČSSD 19 22,61
2. KSČM 16 19,04

TOP 09 a Starostové pro JHČ kraj 13 15,49
ODS 13 15,49

5 KDU 8 9,52
6 Jihočeši 2012 5 5,95
7 Věci veřejné 3 3,57

Česká pirátská strana 2 2,38
Strana svobodných občanů 2 2,38
Suverenita - Blok JB pro JČK 2 2,38

11 Strana práv občanů Zemanovci 1 1,19

Platné hlasy

8 - 10

3 - 4

Volební okrsek Češnovice

Volební účast 

84
6
90
198

45,45%

Celkem odevzdaných platných hlasů
Celkem odevzdaných neplatných hlasů
Voliči, kteří přišli k volbám
Celkem voličů za okrsek Češnovice
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I když se u nás v obci koná lampiónový prů-
vod již několik let v den výročí vzniku republi-
ky 28. října, většinou bývá spojený se svátkem 
sv.  Martina. A letos to během našeho průvodu 

opravdu vypadalo, že Martin přijel na bílém 
koni. Předčasná sněhová nadílka se postarala o 
netradiční atmosféru podvečerní vycházky ke 
kapličce sv. Vojtěcha, zároveň však ochudila 
účastníky akce o slibované překvapení v cíli 
cesty u kapličky. Zde se mělo odehrávat ohňové 
představení, které byla obec nucena kvůli bez-
pečnosti účinkujících odvolat. Novinky jsme se 
ale přece jen dočkali, okolí kapličky ozdobily 
vydlabané dýně, které odpoledne vyrobily děti 
v Češnovicích (více o akci na této stránce).  I 
v chladném počasí se průvodu zúčastnilo vel-
ké množství dětí i dospělých, dá se říci, že tato 
akce patří mezi pořádanými k nejoblíbenějším.
Na předvánoční čas připravuje kulturní komise 
Živý betlém. Jako loni vystoupí i letos děti s 
nacvičeným představením  a to v sobotu 22.12. 
v Češnovicích a v neděli 23.12.  v Pištíně. 
Nácvik je v plném proudu, ve výrobě jsou i 
kulisy. Těšíme se na vaši účast, snad nám bude 
přát počasí.

Jedna z tradičních vánočních akcí se letos konat 
nebude. Po devíti letech se poprvé neuskuteční 
vánoční koncert v místním kostele sv. Vavřin-
ce. Účinkující soubor mohl vystoupit pouze o 

druhé adventní neděli, 
správce farnosti však 
neschválil předložený 
seznam písní, kte-
ré měly v programu 
zaznít.
Pro příští rok připravu-
je komise tradiční akce 
z kulturního kalendá-
ře. Loni byl všeobec-
ně kladně přijat nápad 
nahradit již málo nav-
štěvovanou oslavu Dne 

matek zájezdem na divadelní představení. Mat-
ky z naší obce dostaly jako náhradu za nekona-
nou oslavu příspěvek na dopravu a slevu z ceny 
vstupenky.  I pro příští rok připravujeme výlet 

za kulturou, tentokrát do Stavovského divadla 
v Praze na přestavení Revizor na jaře příštího 
roku. Zájemkyně a zájemci se mohou hlásit na 
obecním úřadě.
Zcela nově připravujeme akci pro mládež Žije-
me na vsi, žijeme v přírodě. V průběhu roku 
chceme děti blíže seznámit se životem na ven-
kově. V dnešní době se život na vesnici již tolik 
neliší od života ve městě, ubylo například doma 
chovaných drobných zvířat. Nechceme nostal-
gicky vzpomínat na staré časy, ale přiblížit 
dětem současný běh života na vsi. Možná i vy 
máte doma dítě, které srnu považuje za samici 
od jelena a  život včel si představuje jako bezsta-
rostné poletování včelky Máji. Na akci s námi 
budou spolupracovat různé subjekty – mysli-
vecké sdružení, včelaři, ZOD a jednáme i s dal-
šími. Termíny konání jednotlivých akcí budou 
aktuálně oznámeny. Zapojte i vy své děti, než si 
začnou myslet, že kravičky jsou fialové.

Jarka Čapková

Odpoledne 
plné světýlek

Na den, kdy se konal tradiční lampionový průvod, se v 
Češnovické hospodě dlabaly dýně. Ve 14 hodin se všich-
ni zájemci s vlastní dýní a pomůckami na dlabání sešli v 
předsálí, kde na ně již čekala odborná pomoc ze zlivské 
základní školy. Pozvání přijala paní učitelka Vlčková. 
Po krátkém předvedení se i ti nejmenší pustili do dlabání 
a za necelou půlhodinu se již první těšili ze svého výtvoru. 
Všechny „haloween“ dýně se pak přesunuly do altánku u 
rybníčku, kde proběhlo hodnocení a focení. Nutno dodat, 
že z některých výtvorů šel skutečně strach.  Po rozsvícení 
všech dýní se všichni autoři s doprovodem znovu přesu-
nuli do hospody, kde pro ně byla připravena od kuchaře 
vynikající dýňová polévka na zahřání. Rozsvícené dýně v 
podvečer ozdobily kapli sv. Vojtěcha, kde se setkaly lam-
pionové průvody z Češnovic  a Pištína. Všem rodičům a 
dětem děkujeme za účast a v příštím roce se budeme těšit 
na „tvořivém“ odpoledni.

Simona Nováková

Kulturní komise
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Dne 20. 10. 2012 za podpory 
občanského sdružení Rozkvět 
zahrady jižních Čech – místní 
akční skupina (MAS), Baráční-
ků a Českého svazu žen Češňo-
vice i Pištína se konal I. ročník 
festivalu Baletek. Úderem 14. 
hodiny vítaly tetičky Jakscho-
vá a Oudová všechny přítom-
né chlebem a solí. Festivalu se 
zúčastnili za Obecní úřad Pištín 
starosta Jaroslav Havel a za kraj-
ský Český svaz žen paní Alena 
Vránová. Úvodem byli přítomní 
přivítáni a souborům bylo popřá-
no mnoho štěstí v přehlídce, jak 
tetičkou Janou Božovskou, tak i 
panem starostou z Pištína. Tetič-
ky a mladá chasa zatančili tanec 
Česká beseda a poté se účinkující 
převlékli do svých kostýmů. Fes-
tivalu se zúčastnily a předvedly 
své tanečky soubory z těchto 
obcí:  
Pištín - Baletky
Rapšach – Trnky Brnky
Řepice – Babči
Nákří – Drsňačky
Bavorovice – Spolek dobrých 
holek

Všechny zmíněné soubory před-
vedly tyto tance: kankán, pionýr-
ky, labutí jezero, sestry v akci, 
šenkýřka, tančíme s Dádou apod. 
Každý soubor předvedl dva tan-
ce. Báječnou atmosféru podpoři-
la hudba Josefa Maxy, který akci 
zároveň moderoval.

Na závěr starosta obce předal 
všem souborům upomínkové 
předměty se znakem obce Piští-
na a se všemi účastnicemi si při-
pil skleničkou šampaňského. Po 
zbytek večera pokračovala vol-
ná zábava za doprovodu Josefa 
Maxy, která trvala do pozdních 

hodin. Pro veliký úspěch I. roč-
níku festivalu se již naplánoval 
druhý ročník, který se bude konat 
12. října 2013. Věřím, že se příští-
ho ročníku zúčastní více souborů 
a tím i více návštěvníků.
Dne 25.10.2012 Strakonický 
deník otiskl fotografii z konání 
festivalu, kterou zaslaly Babči z 
Řepice.        

Marie Živnůstková   

Na snímku starosta Jaroslav Havel, Anna Kadlecová, Věra Jiranová, Marie Živnůstková, Eva Hájková, Jitka Ficlová, Jana Božovská, 
Pavla Janotová

Baletky se sešly v Češnovicích

Na snímku jsou hostující taneční soubory
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Školní rok se vleče jako unavený šnek, ale čas  letních prázdnin  ubíhá 
kosmickou rychlostí. Letos byla posledním dnem prázdnin neděle 2. 
září. Slunečné odpoledne tohoto dne si užívaly děti i jejich rodiče a 
prarodiče na nově otevřeném hřišti v Češnovicích. Svaz žen a SDH 
Češnovice pro ně uspořádal za finanční podpory MAS „Rozkvět zahra-
dy jižních Čech“ veselé odpoledne nazvané „Loučení s létem“.
Hasiči přivezli a postavili stanové přístřešky, stoly a lavice. Ženy měly 
na starosti ostatní organizaci, občerstvení, nakoupily ceny do soutěží a 
drobné dárky. Akce začínala ve 13 hodin, postupně se hřiště zaplnilo 
a do 17 hodin tu bylo živo. Tanec dětí s dospělými střídal soutěže a 
největší radost byla z vyhraných cen, byť to byly drobnosti jako tužky, 
bloky, pastelky apod. 
Protože neděle byla skutečně posledním dnem prázdnin, nepřipravili 
jsme na večer posezení u ohně, jak jsme měli původně v úmyslu. Na 
rok 2013 jsme již stanovili termín  „Loučení s létem“ na sobotu 31.8., 
aby si všichni, kdo přijdou, užili i pěkný večer.                         Jana 

Děti pod vedením Pepy Maxy se připravují na jednu z dalších her-
ních disciplín. 

Poznáváme 
krásy naší 
vlasti
Letos 12. června jsme si připo-
mněli 40 let od založení orga-
nizace Českého svazu žen v 
Pištíně. Rozhodli jsme se, že si 
uděláme volný den a vyrazíme 
na zájezd. Vždyť naše země 
nabízí tolik krás a v běhu živo-
ta je mnohdy ani nevnímáme.
První zastávkou byl Jindřichův 
Hradec, kde jsme obdivovali 
Krýzovy jesličky - hlavně děti 
nespustily oči z pohyblivých 
figurek. Několik z nás navští-
vilo výstavu panenek, oble-
čených do českých a morav-
ských krojů. Mezitím už nás 
hledal pan řidič, který zjistil, 
že v květnu tady na druhém 
náměstí v pasáži probíhá dese-
timinutový program fontány s 
hudbou a barevnými efekty. 
Další zastávkou byl Landštejn, 
odkud byl nádherný pohled do 
kraje.
Oběd byl zajištěn v Maříži u 
Slavonic, kde se vyrábí známá 
mařížská keramika. Ve Slavo-
nicích jsme si prohlédli město 
a seznámili se s jeho historií. 
Dále jsme navštívili hájenku 
u Slavonic, kde je každoročně 
instalována rozsáhlá výstava 
samorostů. 

Byly opravdu půvabné, ale 
žaludek už se hlásil o své. 
Opekli jsme si slavonické 
párečky, pořídili jsme společ-
né foto, a tím byl celodenní 
výlet zakončen. 
Všichni si pochvalovali, a 
proto jsme si naplánova-
li, že bychom výlet moh-
li každoročně zopakovat.                                                                      
J                 Jakschová Božena

Oba snímky ze zdařilé akce 
dokumentují silnou účast a 
také zájem na dalším pořádání 
podobných akcí v budoucnu.
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V následujícím článku vás v krát-
kosti seznámím s činností našeho 
sboru dobrovolných hasičů.
V letošním roce náš sbor oslavil 
120 let od svého založení. K této 
příležitosti byl zhotoven prapor 
a pan Jan Caletka sepsal o histo-
rii sboru dobrovolných hasičů v 
Pištíně brožuru. Brožuru je mož-
né zakoupit na obecním úřadě. 
Oslavy založení začaly slav-
nostní schůzí, kam byli pozváni 
zástupci okolních sdružení, míst-
ních spolků a obecního úřadu. 
Byli zde také oceněni zasloužilí 
členové. Druhý den oslavy 
pokračovaly na pištínské návsi 
slavnostním žehnáním novému 
praporu. Jako čestná stráž stály 
prapory okolních sborů a prapor 
místních baráčníků. Po ukončení 
ceremoniálu se všichni seřadili 
a za doprovodu dechové hud-
by odpochodovali na fotbalové 

hřiště, kde oslavy pokračovaly  
hasičskou soutěží podle speci-
álních pravidel. Naši muži zde 
potvrdili roli favoritů a pohár 
za první místo zůstal doma. 
Náš sbor na této soutěži repre-
zentovala dvě družstva mužů a 
jedno družstvo složené pouze z 
rodinných příslušníků. Soutěž se 
vydařila a oslavy byly ukonče-
ny na pištínské návsi koncertem 
rockových kapel. 
Na soutěžním poli se naše 
družstvo mužů potýkalo celou 
sezónu se zraněními, což se pro-
jevilo na skladbě týmu. Navštívi-
li jsme 13 soutěží. Na těchto 13 
soutěžích se na 7. postech vystří-
dalo neuvěřitelných 14 závodní-
ků. 
Jako zajímavost uvedu soutěž 
v Branišově, kde startovalo pět 
náhradníků, kteří ukázali, že 
hasičské umění se nezapomíná, 

obsadili jsme tam krásné druhé 
místo. 
V letošním roce jsme vybojo-
vali jedno první, jedno druhé a 
4 třetí místa. Odpracovali jsme 
mnoho brigádnických hodin jak 
pro obec, tak na údržbě výstro-
je. Organizovali jsme sběr elek-

trospotřebičů a železného šro-
tu. Zasahovali při odstraňování 
spadlé lípy u kostela. Pomáháme 
při organizaci obecních akcí.
Závěrem mi dovolte popřát vám 
krásný zbytek roku a klidné pro-
žití vánočních svátků.

Jan Ficl, starosta SDH

Hasiči mají svůj nový
a požehnaný prapor

Naši muži v tomto roce i přes výjimečně četná zranění dosáhli v 
hasičských soutěžích vícekrát předních umístění.

Na snímku ze slavnostního žehnání hasičského praporu stojí Jiří Marhoun st., Václav Zajíček, Jan Kadlec, Pavel Galbavý a Miroslav Kabelka 
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Letošní osmnáctý ročník hasičské pohárové 
soutěže O češnovický soudek a váleček byl 
úspěšný stejně tak jako předcházející roč-
níky. Přestože v den konání občas pršelo, 
přijelo si změřit své síly a vycvičenost 21 
družstev, z nichž byla 3 dětí, 7 žen, 7 mužů 
hlavní kategorie a 4 družstva mužů nad 35 
let. Přihlížela necelá stovka místních i přes-

polních diváků, kteří byli svědkem větši-
nou bezchybných a velice rychlých útoků. 
Přihlížející si již zvykli na nejzajímavější 
část soutěže, a to ihned po startu, kdy dvo-
jice na lodi pádluje co nejrychleji přes ryb-
níček pro sací koš, který je základem pro 
rozvinutí požárního útoku i 
dalšími členy družstva. Také 
letos se diváci dočkali, neboť 
loďka některé neposloucha-
la a při dojezdu ve snaze 
urychlit vystoupení z ní, byli 
přihlížející svědky akrobatic-
kých i nebezpečných kousků 
a pádů. Samozřejmě nezůstalo 
pouze u tohoto, dále zaujala 
dětská družstva, v nichž měly 
domácí Češnovice velmi dob-
ře vycvičené jedno družstvo. 
Další 3 ženská družstva z 
Češnovic byla ve svých úto-
cích také velice úspěšná. 
Útoky družstev mužů byly 
opět obdivuhodné, Češnovice 
měly v této hlavní kategorii 
jedno družstvo a v kategorii 
muži nad 35 let také jedno. 
Ve svých kategoriích pak 
byla vítězem tato družstva: 
děti mladší z Češnovic, děti 
starší z Jankova, v katego-
rii ženy získalo prvenství 
družstvo Jankova, přičemž 
Češnovice A 3. místo, Češ-
novice B 5. místo a Češnovice 

Gripen-Team 7. místo. V hlavní kategorii 
muži zvítězilo družstvo Starých Hodějovic 
s časem 1.40 sec, v této kategorii muži Češ-
novice skončili na 6. místě, v kategorii nad 
35 let zvítězilo družstvo z Jankova, a ihned 
za nimi na druhém místě muži z Češnovic. 
Velitelem soutěže byl tradičně Vojtěch 
Růžička, jenž s lehkostí komentoval výko-

ny a výsledky soutěží-
cích družstev pomocí 
amplionu. Rozhodčí-
mi pak Václav Novák 
ml. a Roman Šindelář. 
Ceny stejně jako každý 
rok byly i letos bohaté 
a velice dobře spon-
zorsky zajištěné. Foto-
grafové a kameramani 
jsou zde již každoročně 
běžnou záležitostí.
Letošní soutěž měla 
také své příběhy navíc, 
jedinečné a neopako-
vatelné. Ale hezky od 
počátku. V průběhu 
soutěže se družstvům 
mužů prodlužuje dráha, 

a ti se musí vypořádat s močálem na konci 
soutěžní dráhy. Aby se mu vyhnuli, daly 
se terče v konečné fázi tak trochu za roh, 
takže poslední C hadice byly zalomeny jako 
hokejky. Ale i s tím se všechna družstva 
mužů vypořádala a navíc, když se na konci 

soutěže velitel dotazoval, zda příští ročník 
se zkrátí vedení o jednu B hadici, sborově 
se ozvalo ne. Tedy soutěžící žádné výhody 
nevyžadují. Letos nově utvořené soutěžní 
družstvo žen Češnovice – vdané ženy, se 
na tuto soutěž vzorně připravovalo a pilně 
nacvičovalo. Nejprve se pojmenovaly Stí-
hačky, což není třeba obzvláště ženatým 
mužům více vysvětlovat, ale protože v sou-
časné době jsou ve výzbroji české armády 
švédské Gripeny, objevil se na jejich trič-
kách právě tento nápis. V konečném hod-
nocení po udělení cen jejich snahu a výkon 
ocenil i bývalý vynikající jednatel zdejšího 
hasičského sboru a jeden z hlavních zaklada-
telů této soutěže bratr Jiří Novotný st. Jako 
bývalý elektromechanik proudových letadel 
měl na stěně krásné barevné vyobrazení 
moderní stíhačky JAS-39 Gripen. Přestože 
to byla jistě jeho srdcová záležitost, daroval 
jej k jejich velkému potěšení.
V průběhu soutěže bylo otevřeno i Obec-
ní a hasičské muzeum v Češnovicích, kte-
ré se nachází velice blízko soutěžní dráhy. 
V tento den jej navštívilo asi 40 zájemců. 
Při jiných větších akcích, např. o pouti, zde 
bylo bezmála 50 návštěvníků. O několik dní 
později 20 hasičů z hasičského sboru Lipice 
u Prahy. Na své cestě do Vyššího Brodu se 
zastavili v obecní hospodě na oběd, kde se 
dozvěděli o muzeu a projevili zájem o pro-
hlídku. Nebyl problém jim vyhovět. Z nej-
novějších přírůstků spatřili novou kolekci 
nejméně 40 historických hasicích přístrojů, 
které daroval pan František Sager ze Zava-
dilky, dále             

Pokračování na straně 8               

SDH Češnovice bilancuje svou činnost 
ve druhé polovině roku 2012

Na snímku při opravě chodníku U Křížku jsou Václav Matějka, 
Vojtěch Růžička, David Růžička, Tomáš Peterka a Karel Vlásek.
Více se dočtete na straně 8

Družstvo dětí Češnovice 2012 - zleva Dáša Caletková, Aneta Kadlecová, Adélka Bartůšková, Zuzka 
Caletková, Aleš Caletka, Martin Dolejší, sedící Lenka Modrová a Natálka Nováková

Martin Dolejší,
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/ Dokončení ze strany 7 /
dilky, dále čerpadlo z autostříkačky i jiné věci, 
neboť sbírka se neustále rozrůstá. Kdo přijde, 
vždy zde najde něco nového. Po příslibu pana 
starosty Jaroslava Havla se jeví velice reálná 
možnost mít zde alespoň barevné fotografie 
desítek starých stříkaček nejrůznějších typů 
a nahradit tak jejich nepřítomnost jako expo-
nátů. Truhlářem panem Frčkem by zde totiž 
měly být v úrovni očí nainstalovány zasou-
vací ližiny, s možností takto vystavit zala-
minované barevné plakáty - starých ručních 
stříkaček, motorových historických i součas-
ných a v budoucnu i praporů a dalších relikvií 
patřících do souboru historie hasičstva. Ale 
samozřejmě zde také budou i domácí sou-
těžní družstva, což se v poslední době jeví 
jako nutnost, neboť současní vnuci a vnučky 
chtějí vidět své dědy na dobových fotografi-
ích. Další zajímavou a využívanou záležitostí 
zdejšího muzea je možnost vyfotografovat se 
s nablýskanou velitelskou přilbou na hlavě, 
což je také hojně využíváno a kdo přijde, tato 
možnost nebude nikomu odepřena.
Mezi sponzory muzea po Obecním úřadu a 
místním SDH Češnovice, přibyla v letošním 
roce  renomovaná firma Praktic Pištín, která 
zde zdarma nainstalovala zatemňovací role-
ty na dvou západních oknech, kterými přímý 
sluneční svit ničil barvy na starých originál-
ních předmětech, potiscích, stuhách, knihách 
atd.. Práci provedl J. Marhoun ml. Kdokoliv 
přijde, bude v našem muzeu vždy vítán.
Soutěžní družstvo mladých žen v tomto roce 

opět vynikajícím způsobem reprezentovalo 
sbor i obec, zúčastnilo se řady soutěží okresu 
České Budějovice. Z těch nejprestižnějších 
přivezly poháry. 
Navíc úspěšně startují v Jihočeské hasičské 
lize. Přestože tréninky a soutěžení jsou velice 
náročná záležitost, vždy si rády najdou čas i 
na to, aby pomohly při kulturních i pracov-

ních akcích zdejšího češnovického hasičské-
ho sboru. 
Navíc provozují obecní knihovnu. Jednou z 
řad prospěšně pracovních akcí členů SDH 
byla i brigáda na úpravě části chodníku Na 
Horánku u křížku v sobotu 22. října, kde je 
zachytil fotograf v akci.
                                   Výbor SDH Češnovice

Členky soutěžních družstev žen z Češnovic v roce 2012 - zleva Olga Kadlecová, Jitka Dolejší, 
Jana Bartůšková, Dáša Caletková, Monika Kabelová, Radka Modrová, sedící Petra Kabelová

Členky soutěžního družstva žen z Češnovic 2012 - Martina Houšková, Lucka Houšková, Jana Koutníková, Alena Jamrichová, Monika 
Kabelová, Dáša Caletková, Jitka Dolejší, Jana Bartůšková, Olga Kadlecová, Petra Kabelová, sedící - Jana Novotná, Adéla Kubíková, 
Lucka Marková a Pavlína Růžičková  
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Také letošní češnovická svato-
annenská pouť z 29. 7. byla v 
režii obecního úřadu a SDH. Od 
10 hodin to byla pěnová šou pro 
malé děti, jež se konala na hasič-
ském cvičišti. Od 11 hodin tradiční 
pouťová mše v kapličce sv. Anny. 
Na 14. h. bylo ohlášeno obnove-
ní pouťové tradice ve fotbalovém 
zápase, ženatí vers. svobodní 
muži. Od 15 h. se konala pouťová 
diskotéka pro děti na novém multi-
funkčním hřišti. Zábavu a soutěže 
pro děti vedl DJ Vitamin. Od 19 
h. pak diskotéka pro dospělé. Po 
celý den bylo otevřeno hasičské 
muzeum, které navštívilo bezmá-
la 50 zájemců.  Zcela výjimečnou 
záležitostí byla taneční zábava na 
dvoře pensionu U Kapličky, jíž 
zajistili místní dobrovolní hasiči. 
Pro návštěvníky byly postave-
ny po obvodu dvora stany, stoly, 
lavičky a uprostřed  taneční parket. 
Mimo místních přijeli za kapelou 
Babouci z blízkého i vzdálené-
ho okolí fandové a obdivovatelé 
jejich produkce. Taneční zábava se 
na dvoře motelu v bývalé Jiříkovi-
ně konala historicky poprvé, neboť  
obecní hostinec se opravoval. Ale 
pozastavme se u staré a obnove-
né pouťové tradice fotbalových a 
nohejbalových zápasů. Na přelomu 
šedesátých a sedmdesátých let se v 
Češnovicích hrával velice dobře, 
až výborně fotbal, a to bez ohle-
du zda svobodní či ženatí.  Krát-
ce předtím hrával Pištín I. B třídu 
krajského přeboru (1967-68), a to 
bylo snad nejvýše, kam se Pištín 
prokopal. Z Češnovic byli ve stá-
lém kádru Jaroslav Eliáš, Antonín 
Florián, Zdeněk Bírger a snad i 
někteří jiní. Za svobodné zase zpo-
čátku nastupoval František Brož 
č.33.ml. z kádru Dynama České 
Budějovice. V Češnovicích bylo 
v té době tolik výborných fotba-
listů, že si troufli vyjednat přátel-
ský zápas Češnovice - Pištín, tedy 
v podstatě proti zbytku tamní TJ. 
Mnoho diváků na pištínském hřišti 
tehdy shlédlo bojovný zápas, který 
skončil 2:3 ve prospěch Pištína. V 
této době bylo vážně uvažováno o 
startu fotbalového družstva z Češ-
novic v nejnižší okresní soutěži. 
Tehdy se také začalo s pouťovými 
zápasy, ženatí versus svobodní. 
Předem bylo stanoveno pravidlo, 
že družstvo které prohraje, koupí 
vítězům sud piva. Byl to zároveň 
i určitý bič, neboť nikdo nechtěl 
prohrát a výsledky bývaly vyrov-
nané. V jednotlivých ročnících se 
vítězství spíše střídala. Vytvořil 
se tradiční ceremoniál - v místním 
hostinci se koupil sud s pivem, kte-
rý byl vezen na trakaři až na hřiště. 

Za ním kráčel průvod hráčů v dre-
sech a místních občanů fandících 
tomuto povyražení. V několika 
případech byl tento průvod veden 
kapelou Babouci, jak vše dokládají 
dobové fotografie. Hrálo se někdy 
i dost tvrdě, fanouškové i ženy 
hráčů hlasitě křičeli a o vážné i 
veselé situace nebylo nikdy nouze. 
Dalším nepříjemným hendikepem 
bývala více jak 2 metry hluboká 
stoka vedoucí těsně podél východ-
ní strany hřiště, odvádějící nejen 
vodu z polí, ale i močůvku z neda-
lekého kravína. Míč spadl do stoky 
v průběhu zápasu 
samozřejmě něko-
likrát a přitom byl 
vždy „ovoněn“. 
Kdo následně dal 
hlavičku, měl čelo 
orosené nejen 
potem, ale i parfé-
mem vytvořeným 
v kravíně. Některé 
z těchto prestižních 
pouťových zápasů 
sehrál i velice dob-
rý fotbalista ze sou-
sedního Rakouska, 
jenž v rodné zemi 
hrál v třídě velkých 
měst, asi na úrovni 
naší divize. Přesto 
zde nijak zvlášť 
nevynikl. Franc, 
jak se jmenoval, 
byl ženatý, a tak 
na začátku jednoho 
ze zápasů proti svo-
bodným sděloval 
lámanou češtinou: “Tfa góly tám“. 
Cítil tedy, že vstřelí dva góly. Ale 
svobodní si jej dobře pohlídali a 
tak zklamaně po zápase sděloval 
svému kolegovi Josefovi „ Pepík 
ty dal góla a já chovno.“ Byli veli-
ce dobře trénováni právě na tom-
to plácku. Turnaj měl odezvy i v 
okolních vesnicích, odkud přijíždě-
li diváci. V  roce 1974 se začalo s 
přestavbou místního pohostinství, 
a proto byl na objednávku vyroben 
obrovský džbán s nápisem: „Sláva 
vítězi – čest poraženým“, o který 
se opět bojovalo a samozřejmě i o 
to, kdo uhradí jeho obsah. Sud teh-
dy zmizel ze scény. S konzumací 
trofejního piva pomáhali od počát-
ku i přihlížející. Odpadl také prů-
vod od hostince. Nic netrvá věč-
ně. Zpočátku tím, že svobodných 
bylo čím dál méně a úměrně tomu 
ženatých více. Ale dorůstali další 
vynikající fotbalisté z řad mládeže, 
z nichž někteří hráli krajský přebor 
kopané za TJ Zliv, jiní vynikali v 
mezipodnikové fotbalové lize a 
jinde. Naposledy byl tento pouťo-
vý zápas v Češnovicích sehrán 

zřejmě v roce 1987. V roce 1988 
se namísto tradičního pouťového 
zápasu hrálo utkání Pištín vers. 
Češnovice. Pištín zvítězil těsně 
2:1. Přestože se o obnovení této 
tradice v Češnovicích ještě dlouho 
poté hovořilo, zůstávalo pouze u 
slov. Historické fotografie zachy-
cující účastníky prvních pouťo-
vých turnajů.
Až když v roce 1992 bylo vybudo-
váno nové tenisové a volejbalové 
hřiště za domkem čp. 2, zde již 
zcela nová generace mládeže zahá-
jila letitou a velice slavnou sérii 

pouťových nohejbalových turnajů. 
Zájem o turnaj byl veliký. Hrálo 
se již v sobotu, aby v neděli kon-
čil semifinálovými a finálovými 
zápasy. Turnaje byly velice dobře 
sponzorsky zajištěny. Zakladateli 
nohejbalového turnaje v roce 1992 
byli Jiří Novotný ml., Zdeněk Flo-
rián st. a Václav Kubašta. Tuto 
aktivitu později převzal vynikají-
cím způsobem Zdeněk Florián ml.. 
Prvního ročníku se zúčastnila čtyři 
družstva, vítězem se stala trojice: 
Roman Šindelář st., Ivo Pokor-
ný a Stanislav Lepša. Ve druhém 
ročníku bylo více družstev. Hrálo 
se již o keramický putovní pohár 
s nápisem: Nohejbal Češnovice. 
Kdo získal vítězství ve třech roč-
nících po sobě, stal se jeho držite-
lem. To se zdařilo zatím pouze 
dvěma družstvům, která zůstala v 
paměti hráčů i diváků a to: ČeDaM 
a Eagles. Za prvním zkratkovitým 
názvem se skrývali obyčejní kluci 
z Pištína, Češnovic a Mydlovar, 
druhý název orlů v angličtině, pat-
řil trojici Zdeněk Florián, Roman 
Šindelář ml. a jeho bratr Petr Šin-

delář.  Z dalších trojic se vybavují 
hlavně názvy Jachtclub-Bezdrev, 
Santos-Plástovice, Apoštolove, 
Buchta-Lackers, Černý koně, 
Pištínský hlavy, Caletrio, VKV, 
Žabáci. Přímí účastníci turnajů by 
výčet jistě ještě doplnili. Nedělní 
semifinálová a finálová dohrávka 
turnaje měla vždy slavnostní prů-
běh, čepovalo se pivo, opékaly 
uzeniny, nechyběla výsledková 
tabule. Ceny téměř všech roční-
ků byly organizačně i sponzorsky 
velice dobře zajištěné, na cenách 
se podílela i řada místních pod-
nikatelů a živnostníků. Ale také 
na tento jistě slavný pouťový tur-
naj přišla krize. Někteří tradiční 

účastníci po více jak patnácti roč-
nících přece jen zestárli a odmítali 
účast. Jiní začali mít jiné záliby a 
povinnosti, a tak v roce 2010 se 
hrál turnaj již naposledy. Byl jen 
málo obsazený, takže se odbýval 
pouze v neděli a historie se opaku-
je. Každý na devatenáct slavných 
pouťových nohejbalových turnajů 
rád vzpomíná.
   Po vybudování a dokončení 
multifunkčního hřiště v Češnovi-
cích v roce 2012 se v programu 
svatoannenské pouti objevil fot-
balový zápas, svobodní versus 
ženatí. Rozlišovací vesty v bar-
vách oranžové a modré nahradily 
dresy. Diváci s nadšením sledovali 
tento zápas. Góly padaly do obou 
branek, ale zakrátko se projevila 
příliš velká trénovanost ženatých 
a naopak malá některých „svo-
bodňáků“. Krátce po pouti se již 
opět hrálo a trénovalo znovu, takže 
horní fotografie zachycuje aktéry 
první po pouťové fotbalové bitky 
na novém multifunkčním hřišti v 
Češnovicích. 
       Jan Caletka

K pouťovým fotbalovým zápasům v Češnovicích

Aktéři prvního po pouťového zápasu na novém hřišti - Zdeněk Kratochvíl, Vojtěch 
Růžička, František Cepák, Míra Novotný, Daniel Šmejkal, Karel Vlásek. Sedící David 
Růžička, Václav Matějka, JIndra Kubeš, Lukáš Hála a Lukáš Valenta 
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Pištínskou školu navštěvovalo ve 30. letech 
minulého století okolo 130 žáků. Ve školním 
roce 1929/1930 to například bylo 139 dětí ( 65 
hochů a 74 dívek), v roce 1933/34 nastala vzác-
ná vyrovnanost pohlaví – do školy chodilo 67 
dívek a  67 hochů, což je celkem 134 dětí.
Školní rok v té době provázely pravidelné akce. 
První každoroční oslava se konala v den vzni-
ku republiky 28. října. V ten den žáci upravi-
li učebny a na shromáždění přednesli básně. 
Slavnost byla zakončena státními hymnami. 

O oslavách výročí v roce 1931 školní kronika  
uvádí: „Slavnosti byli též přítomni rodiče dětí. 
Po slavnosti zůstali rodičové ve třídě. Přítomno 
60 rodičů. Řídící učitel vysvětlil jim, že v dnešní 
době je nutno, aby rodičové scházeli se s uči-
telským sborem a co nejvíce věnovali se řádné 
výchově školou povinných dítek. Učitel E. Trost 
v krátké řeči nastínil všeobecně nutnost součin-
nosti rodiny a školy. Řídící učitel pak vysvětlil 
organizaci Sdružení rodičů.“ Na této schůzce 
byly schváleny některé návrhy: mléčná akce, 
doprava přespolních dětí za nepříznivého poča-
sí. Přespolních dětí  bylo ve škole 3/5 z celkové-
ho počtu. Rada schválila pláštěnky a  přezůvky, 
které by si děti ve škole obouvaly. Mléčná akce 
probíhala od začátku prosince do konce února a 
to 3x týdně (pondělí, úterý a pátek). „Děti byly 
podíleny 1/4l teplého svařeného mléka v hodině 
polední. Mléko přinášely dítky z přiškolených 
obcí dle dohody ve stanoveném množství, ode-
vzdaly jej v kuchyni řídícího učitele, kde bylo 
pod dozorem manželky řídícího učitele odděle-
ně svařeno a v poledne za jejího dozoru dítkám 
rozdáno. Hrnečky na mléko si dítky přinesly. Po 
vypití mléka byly hrnky staršími žákyněmi umy-
ty a uloženy. Zámožnější rodiče platili dítkám 

mléko sami, chudším dítkám přispěly obce“.
Oslavy Vánoc probíhaly ve třídách. Kronika 
uvádí, že „vánoční stromek si opatřují a ozdo-
bují třídy svým způsobem“. Krásnou tradicí 

bylo pravidelné obdarování nejchudších dětí. 
Ve školním roce 1931/32  obdrželo 13 dětí bač-
kory a 14 dětí punčochy, jindy to bylo 67 párů 
ponožek.  V kronice se i dozvídáme, kdo na 
nákup dárků pro nejchudší děti přispěl. V roce 
1933/34 se uvádí: „Na vánoční nadílku věnoval 
místní spolek divadelních ochotníků „Kubata“ 
částku 100 Kč , obec Pištín 100 Kč, místní škol-
ní rada 25.60 Kč  a pan farář Karel Rada 40 
Kč. Za tyto peníze koupeno 29 párů bačkorek z 
prodejny Baťa  a jeden svetr, čímž poděleno 29 
dítek nezaměstnaných dělníků. Hodnota zboží 
byla 292 Kč. Firma Baťa poskytla 10% slevu 
v obnosu 26,40. Dárcům vysloven dík. Při tříd-
ních slavnostech 22. prosince nasvíceny vánoč-
ní stromky, zazpívány koledy a dítky obdaro-
vány. Sladkosti na stromek, jímž stejnoměrně 
poděleny dítky, věnoval učitelský sbor.“
První jarní oslavou bylo 7. března shromáždění 
k narozeninám prvního prezidenta T.G. Masa-
ryka. Provázely jej většinou recitace básní a 
zpěv státní hymny. O květnovém Svátku matek 
třídní učitelé „v hodinách občanské nauky 
objasnili žákům smysl oslav a povzbudili žáky 
k soukromým projevům lásky k matce, přičemž 
starostlivost otce vhodně přičlenili.“

Ve třídách byl organizován Dorost Červeného 
kříže. Členové dohlíželi na čistotu na chodbách, 
ve třídách i mimo školu. Dbali na to, aby spo-
lužáci docházeli do školy s vyčištěnými zuby a 

častými prohlídkami nutili nedbalce k čistotě. 
Dorost Červeného kříže například 22. prosin-
ce 1930 sehrál v hostinci Dolejších Dvořáků 
divadelní hru „Za štěstím“. „Hra byla pěkně 
sehrána, ale bohužel návštěva byla slabá, takže 
námaha s provedením nedošla žádoucího oce-
nění. Čistý zisk byl pouze 45.30 Kč.“
K nepravidelným akcím patřil například 
Týden čistoty. „V hodinách občanské nauky 
třídní učitelé poučili žáky o významu čistoty 
vůbec a povzbudili žáky k udržování čistoty 
osobní i svého okolí doma i ve škole.“
Škola pořádala pro své žáky také výlety. V 
roce 1930 do Týna nad Vltavou a Bechyně, 
účast nemajetným byl umožněn příspěvkem 
z pokladny Dorostu Červeného kříže. Na 
celodenní výlet 13. června 1933 odvezl žáky 
autobus pana Klouzy z Netolic. Konal se do 
Prachatic, Husince a na Libín. Z kroniky se 
dozvídáme, že „výlet byl zdařilý, bez nehod, 
jen dálkový výhled z rozhledny na Libíně 
rušen mlhou.“ 
O solidaritě lidí, žijících před 80 lety svědčí 
rovněž informace, že „na deset dítek platí-
cích odjelo jedno nemajetné dítko zdarma.“

Jiřina Čapková kronikářka

Pištínská škola 
před osmdesáti lety

Dochovaná fotografie žáků pištínské školy ze 30. let minulého století
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Ženy a děti 
zdobily perníčky 
Po roční přestávce jsme se tro-
chu narychlo rozhodly, že se v 
sobotu odpoledne  1. prosince  
2012 sejdeme ve 13 hodin v sále 
restaurace „ Na Dolánku“ a ozdo-
bíme perníčky. Každý, kdo mohl, 
napekl doma perníčky sám. Pro 
ostatní byly perníčky spolu s 
polevou a kornoutky na zdobení 
připraveny. To byste nevěřili,  jak 
krásné formičky mají ženy doma 
a jak pěkné  perníčky napekly.  
Sešlo se nás kolem třiceti, hlavně 
přišly maminky s dětmi a dokon-
ce i mladí hoši se zúčastnili. 
Všichni pilně zdobili a nápady se 
jen hrnuly. Moc pěkně nazdobili 
Mikuláše a čerta, hodně druhů 
zvířátek a všechny vánoční moti-
vy.  
Když jsme všechny perníčky 
nazdobily, bylo už navečer a 
domů jsme odcházely s krásný-
mi perníčky. Pokud nebudou do 
Vánoc snědeny, jistě budou zdo-
bit vánoční stůl. 
Odpoledne se nám líbilo, dík pat-
ří všem ženám, které napekly a 

také paní Ivě z restaurace, která 
nám toto hezké odpoledne v sále 
umožnila.  
Řekly jsme si, že se příští rok při 
zdobení perníčků zase sejdeme a 
možná to bude ve větším počtu. 

Za ČSŽ Pištín Alena Šilhová 

Živý betlém
předvedou děti v sobotu 22. prosince 2012 od 15 hodin 
na novém hřišti v Češnovicích a v neděli 23. prosince 
2012 od 15 hodin ve farské zahradě v Pištíně

Vánoční setkání 
dne 24. prosince 2012 ve 14 hodin v Češnovicích u 
rybníčku a v Pištíně na návsi. Popřejeme si pěkné 

svátky, dáme si něco na zahřátí a kdo bude chtít, může 
si domů odnést Betlémské světlo. 

Obecní Předsilvestr 
se koná letos v sobotu 29. prosince 2012 od 19 hodin 
v Češnovické hospodě. 
Zejména k tanci, ale i k poslechu hraje opět oblíbená 
skupina G ROCK.
Svozy obecním autem: Pašice v 18.30 h., Pištín v 
18.40 a v 18.50 h.

Kulturní komise a spolky připravují na letošní prosinec
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Pištínský zpravodaj vychází jako informační periodikum pro občany obcí Pištín, Češnovice, Pašice a Zálužice. 
Toto číslo bylo vydáno v prosinci 2012. Výtisk je samostatně neprodejný. 

ROZVOJ MÍSTNÍHO PARTNERSTVÍ A TRHU PRÁCE  
– bilancujeme prvního půl roku realizace projektu

Od června 2012 realizuje OS Rozkvět zahrady jižních Čech – místní akční skupina projekt s názvem „Rozvoj místního partner-
ství a trhu práce“, podpořený OPLZZ pro oblast Mezinárodní spolupráce.
Podstatou projektu je rozvoj spolupráce mezi subjekty z různých sektorů působících v regionu – na území MAS Rozkvět, LAG 
Chance in nature a MAS Blanský les – Netolicko, za účelem vytváření podmínek pro zlepšování situace v prosazování rovných 
příležitostí na trhu práce, a to především na základě zkušeností získaných při zahraničních exkurzích v regionu partnerské LAG 
Deggendorf (Bavorsko), společných workshopů a osvětových aktivit. Region spolupráce tvoří téměř čtvrtina Jihočeského kraje 
– především regiony spolupracujících místních akčních skupin, spádově spolupracujeme také například se subjekty sídlícími v 
Českých Budějovicích (Jihočeská univerzita, ÚP, JHK, střední školy a další) či Strakonicích.
Od počátku realizace projektu již absolvovalo exkurze do Bavorska a pracovní setkání několik desítek zájemců z řad ředitelů a 
učitelů základních, středních škol a středních odborných učilišť z Jihočeského kraje, zástupci Jihočeské univerzity, hospodářské 
komory, firem, obcí a měst, městských úřadů, neziskových organizací, poskytovatelů sociálních služeb a místních akčních sku-
pin. 
Šlo například o návštěvu JOBMESSE – Burzy práce, kde se prezentují střední školy a učiliště a spolupracující řemeslné firmy z 
celého okresu Deggendorf, poradenských center pro ženy a dobrovolnického centra v Deggendorfu nebo exkurze do chráněných 
dílen v Mettenu. 
Také proběhla  exkurze do Plattlingu v rámci akce organizace „Technik für Kinder“, tzv. Handwerkertag – chcete-li Den zruč-
nosti; zde se s promo-ukázkami praktické technické výchovy seznamují v průběhu několika dnů žáci 6. tříd z více než 110 škol v 
Bavorsku. Žáci si mohou vybrat ze 4 tématických okruhů, například v rámci elektro-dílny se naučili vlastnoručně sestrojit funkč-
ní rádio. Do těchto akcí se přímo zapojují jako tutoři kurzů 
„profesionálové“ z praxe – pracovníci z místních firem, což 
umožňuje postupně efektivní nábor učňů a pracovních sil. 
Nabídku exkurzí do Bavorska a dalších aktivit v rámci projek-
tu, ale také volně přístupné formuláře pro nabídku či poptáv-
ku zaměstnání najdete na www.portalprace-jiznicechy.cz.
Projekt „Rozvoj místního partnerství a trhu práce“, 
CZ.1.04/5.1.01/77.00132 je realizován O.S. „Rozkvět zahra-
dy jižních Čech – místní akční skupina“ a partnery v rámci 
Operačního programu Lidské zdroje a zaměstnanost. 
Adresa realizátora projektu: Školní 124, 384 02 Lhenice, 
Česká republika. www.portalprace-jiznicechy.cz.

Vývoz popelnic -  anketa 

Jaká frekvence vývozu popelnic vám optimálně 
vyhovuje?

1x týdne celoročně

1x týdně v zimním čase, 1x za 14 dní 
v letním čase

1x týdně v letním čase, 1x za 14 dní 
v zimním čase


